
                                            P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr XX/2016 
 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 18 stycznia 2016r, 
zwołana w trybie nadzwyczajnym. 
 
Początek obrad: godzina  16.00 
Miejsce obrad : sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
W obradach sesji – zgodnie z załączoną listą obecności – uczestniczy 14 radnych. 
 
Obrady sesji rozpoczęły się  odśpiewaniem przez zebranych ROTY. 
 
 
Do punktu 1. 
 
Otwarcia obrad XX/2016 sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan 
Andrzej Maciejewski. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad  posiedzenia. 
 
Pan Andrzej Maciejewski powitał zaproszonych gości przybyłych na sesję Rady Miejskiej 
w Barczewie oraz wszystkich pozostałych uczestników posiedzenia. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał porządek dzisiejszego spotkania. 
 
 
Do punktu 3. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan Jarosław Bonus odczytał 
informację o uchwaleniu przez Sejm  Rzeczypospolitej Polskiej roku 2016 Rokiem Feliksa 
Nowowiejskiego. 
 
 
Do punktu 4. 
 
Ze względu  na odbywającą się uroczystość  Inauguracji Roku Feliksa Nowowiejskiego w 
Olsztynie Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan Maciejewski udzielił głosu dla  
zaproszonych gości, którzy wyrazili chęć wzięcia udziału w olsztyńskich uroczystościach. 
 
Pan Piotr Sułkowski – Dyrektor Olsztyńskiej Filharmonii: 
-Rok 2016 jest również rokiem wyjątkowym dla Filharmonii Olsztyńskiej, która w tym roku 
obchodzi 70 lecie istnienia. Czynimy starania aby muzyka Feliksa Nowowiejskiego znana 
była w Europie i na Świecie. Mamy nadzieję, że  w tym roku wystawiony zostanie Quo 
vadis naszego kompozytora. Chcemy obchody tego roku zakończyć w Nowym Yorku.  
Dziękuję wszystkim za pomoc i wsparcie. 
 
Profesor  Benedykt Błoński – Dziekan Wydziału Sztuki Uniwersytetu Warmińsko-
Mazurskiego: 
-Uważam, że Rok Feliksa Nowowiejskiego jest dla naszego regionu okazją do 
przypomnienia sobie twórczości tego kompozytora. Widzę tu również rolę mojego 



Wydziału. Chcielibyśmy ogłosić międzynarodowy konkurs na wykonanie rzeźby, pomnika 
kompozytora. Jako  Dyrektor Artystyczny Festiwalu Feliksa Nowowiejskiego pamiętam o 
tym jaką ważną rolę twórczość tego kompozytora spełnia dla Barczewa. 
 
 
Do punktu 4. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-propozycję podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia utworu „O Warmio moja  miła” 
hymnem Barczewa wniosła grupa radnych Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Radna Pani Alina Jakończuk: 
-wnioskuję o zdjęcie tego punktu z porządku obrad dzisiejszej sesji. Wniosek swój 
uzasadniam tym, iż nie było żadnej dyskusji w tym temacie. Uważam, że jest to zbyt 
poważna sprawa aby to robić tak na sesji nadzwyczajnej. Może potrzebne  są konsultacje 
z mieszkańcami? 
 
Pani Halina Bronka: 
-ja nie chciałabym aby wynikła w tym temacie dyskusja. Jesteśmy bardzo małym miastem. 
Mamy wielkiego kompozytora, który pokazał, że był również wielkim  patriotą. Jest znany 
w wielu miastach. Utwór, który wyszedł od Feliksa Nowowiejskiego jest bardzo znany i  
ludziom z różnych miast Polski skojarzy się z Barczewem. Ten utwór to są nasze korzenie. 
Jest to niezaprzeczalny fakt. Nie miałabym odwagi wybierać z innych utworów naszego 
hymnu. 
 
Dr Ilona Dulisz – Wydział Sztuki Uniwersytetu  Warmińsko – Mazurskiego: 
-dziękuję Państwu za zaproszenie na tą uroczystość. Hymn Warmiński jest to pieśń  
regionalna związana  z koncertem plebiscytowym, który odbył się  między innymi w  
Olsztynie. Pieśń jest wyrazem potrzeby patriotyzmy ówczesnego społeczeństwa. Jest 
parafrazą  pieśni „O Polski Kraju Święty”, która powstała w Berlinie. Ma ona  melodię 
pieśni  już istniejącej. Wówczas była taka społeczna i repertuarowa potrzeba jeśli chodzi o 
pieśni patriotyczne.  Doskonale  wpisała się  w pieśni chóralne. Nowowiejski był bardzo 
regionalnym kompozytorem dlatego należy do tego podejść z odpowiednią czcią i bardzo 
życzę  Barczewu aby  ta pieśń stała się hymnem Barczewa. 
 
Głosowanie wniosku Pani Aliny Jakończuk: 
 
„Za” wnioskiem głosowała  1 osoba 
„Przeciwnych” wnioskowi było 9 osób 
„Wstrzymujących” od głosu było 4 osoby 
 
Wniosek nie został przyjęty przez Radę. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-myślę, że podjęcie tej uchwały będzie dopełnieniem tego co dzieje się w Barczewie. 
Wiem, że Olsztyn dokonał tego wcześniej i uważam, że Barczewo powinno też to uczynić. 
Jestem dumny, że  mieszkam tu w Barczewie. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-proponuje przyjąć  hymn w wersji, którą otrzymaliśmy (3 zwrotki). 
 
Pan Adam Dowgiałło: 



-Komisja Promocji pozytywnie opiniuje  projekt uchwały. O ilości zwrotek nie mówiliśmy. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-Komisja Regulaminowa pozytywnie opiniuje uchwałę. 
 
Pani Halina Bronka: 
-do dzisiejszej sesji przygotowałam się sumiennie. Jest to tekst historyczny. Pewne utwory 
mają wartość niezaprzeczalną. Na dzień dzisiejszy zastanowić się musimy ile nasz hymn 
będzie liczył zwrotek. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-uważam, że powinniśmy przyjąć całe 3 zwrotki. 
 
„Za” wnioskiem głosowało 13 radnych, 
Od głosu wstrzymała się 1 osoba. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XX(135)16 
o ustanowieniu  utworu „O Warmio moja miła” hymnem Barczewa. 
 
 
Do punktu 5. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa: 
-w roku 2016 przypada 70  rocznica  śmierci Feliksa Nowowiejskiego a w 2017 – 140 
rocznica urodzin naszego kompozytora. Z profesorem Błońskim postanowiliśmy wystąpić 
o ustanowienie  tego roku Rokiem Feliksa Nowowiejskiego. Wspólnie z Wojewodą 
Warmńsko-Mazurskim, Marszałkiem  Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 
Prezydentem Olsztyna wystąpiliśmy z wnioskiem o ustanowienie Roku 2016 Rokiem 
Feliksa Nowowiejskiego. Dziękuję wszystkim tym którzy przyczynili się do tego, że Sejm  
j e d n o g ł o ś n i e  podjął decyzję o ustanowieniu tego Roku Rokiem naszego 
kompozytora. 
Zapraszam wszystkich do  udziału we wszystkich uroczystościach związanych z 
obchodami Roku Feliksa Nowowiejskiego. 
 
Pan Lech Nitkowski odczytał list   Poseł  Pani  Anny Wasilewskiej. 
 
 
Do punktu 6. 
 
Poseł Pan Janusz Cichoń: 
-cieszę się, że mogę tu być z Państwem w tym dniu. Dzięki działaniom Profesora 
Błońskiego i Burmistrza Barczewa Sejm ten Rok ogłosił Rokiem Feliksa Nowowiejskiego. 
Życzę Państwu aby utwory Feliksa Nowowiejskiego, dzięki Państwa działaniom, dotarły do 
jak najszerszych kręgów Polski i Europy. 
 
Pani Bożenna Ulewicz – Rzecznik Prasowy Wojewody Warmińsko-Mazurskiego wyraziła 
wielką satysfakcję i podziękowanie za to, że jest na dzisiejszej uroczystości. Pani 
Rzecznik odczytała list Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Pana Artura  Chojeckiego. 



 
Pani Barbara Guga – Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w Starostwie 
Powiatowym w Olsztynie odczytała list Pani  Chyziak Starosty Olsztyńskiego. 
 
Pan Zdzisław Fadrowski – Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji Urzędu 
Marszałkowskiego w Olsztynie: 
-w imieniu Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego pragnę złożyć Panu 
Burmistrzowi gratulacje za upór  i konsekwencję w działaniu aby ten Rok został ogłoszony 
Rokiem Feliksa Nowowiejskiego. „Rota” i „O Warmio moja miła” mówią o tym, że Feliks 
Nowowiejski czuł i żył jak  Polak i przyczynił się do chęci odzyskania  niepodległości przez 
Warmię. Pan Marszałek proponuje  ustalenie jednolitego kalendarium uroczystości 
związanych z obchodami tego Roku tak  aby nie było rywalizacji.Pan Marszałek zaprasza 
Pana Burmistrza do pracy we wspólnym Zespole, który zajmie się tym tematem pod 
wspólnym logo. 
 
Pan Dyrektor  Fadrowski wręczył w imieniu Marszałka zaproszenie dla Pana Burmistrza. 
 
Pan Janusz Ciepliński – Dyrektor Powiatowej Szkoły Muzycznej: 
-jestem bardzo szczęśliwy, że mamy zaszczyt uczestniczyć w tej sesji. Bardzo dziękuję  
Gminie za pomoc jakiej udziela naszej szkole i życzę aby tu  z Barczewa mogli wyjść 
kolejni Nowowiejscy. Dziękuję za utworzenie tu w Barczewie Szkoły Muzycznej. Może 
znajdą się pieniądze na wyremontowanie organów w Kościele w Barczewie. Przecież 
Feliks Nowowiejski był m.innymi organistą. 
 
Pani Halina Bronka: 
-inaugurację Roku Feliksa Nowowiejskiego tak naprawdę rozpoczęła Szkoła Podstawowa 
w Barczewie, która nosi imię naszego kompozytora. 
 
Pani Jolanta Pastuszenko – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Barczewie: 
-nasz szkoła w dniu dzisiejszym uczciła 70 rocznicę śmierci naszego kompozytora. Po 
feriach odbędą się następne uroczystości poświęcone Feliksowi Nowowiejskiemu. Dzieci 
nasze znają treść „Roty” i „O Warmio moja miła”, a są to już kolejne pokolenia, które 
uczymy tych pieśni. 
 
 
Do punktu 7. 
 
Pan profesor Krzysztof Sztrawski: 
-dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Feliks Nowowiejski to postać fenomenalna. 
Postać – znaczy więcej niż autor dzieł muzycznych, organista, dyrygent chórów. To 
człowiek, do którego Barczewo miało szczęście, że wydało takiego człowieka a Feliks 
Nowowiejski ma szczęście, że się tu urodził. 
Pan profesor  Szatrawski przedstawił wykład  na temat „Feliks Nowowiejski. Życie – dzieło 
– tradycja”. 
 
 
Pan Lech Nitkowski – Burmistrz Barczewa  - podziękował Panu profesorowi za wykład. 
 
Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie przedstawił 
zebranym opracowanie-ulotkę jaką Samorząd Olsztyna wydał w dniu dzisiejszym w 
związku z rozpoczynającym się Rokiem Feliksa Nowowiejskiego. 
 



 
Do punktu 8. 
 
Pan Lech Nitkowski – Burmistrz Barczewa – przedstawi l zebranym  harmonogram 
wydarzeń związanych z obchodami Roku Feliksa Nowowiejskiego, przewidzianych na 
terenie Barczewa w 2016 roku. 
 
Do punktu 9. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku ze zrealizowaniem porządku dzisiejszego posiedzenia zamykam obrady 
XX/2016 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
Dziękuję Państwu za udział w dzisiejszym spotkaniu. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis 
                                                                        Przewodniczący 
                                                                        Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                        Andrzej Maciejewski 
 
 
 
 
                                
 
 
 
 


